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Deze week in het lobbymemo: 

 

Verslagen Tweede Kamer 

• Plenair debat uitbreiding sluitingsbevoegdheid burgemeester 

• Plenair debat over de bescherming van online gegevens 

• Commissiedebat Kinderopvang (vervolg) 

• Commissiedebat leefomgeving 

• Commissiedebat Mensenhandel en Prostitutie 

• Rondetafelgesprek Sneller uit de Schulden 

• Tweeminutendebat Voortgang gebiedsprogramma's en overleg Landbouwakkoord 

• Tweeminutendebat GGZ en Suïcidepreventie 

• Tweeminutendebat circulaire economie 

Stemmingen 

• Wet vaste huurcontracten 

• Transitiefonds 

Commissieagenda Tweede Kamer 

Plenaire agenda Tweede Kamer 

Brussel 

• Komende voorstellen Europese Commissie 

• Kabinetsappreciaties Europese voorstellen (BNC-fiches) 

• Consultaties Europese Commissie 

• Agenda Europese Comité van de Regio’s 

• Agenda Congres Raad van Europa 
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Verslagen Tweede Kamer 

Plenair debat uitbreiding sluitingsbevoegdheid burgemeester 

Burgemeesters kunnen panden sluiten om de openbare orde te beschermen. Een wetsvoorstel van 

minister Yesilgöz (Justitie en Veiligheid) breidt hun bevoegdheden uit. Op dinsdag 16 mei debatteerde 

de Kamer hierover. 

 

Burgemeesters en gezaghebbers, oftewel de bestuurders op de eilanden van Caribisch Nederland, 

mogen een pand tijdelijk sluiten. Het wetsvoorstel biedt volgens Yesilgöz een meer solide wettelijke 

basis om in te grijpen dan de huidige noodbevelen. Het gaat bijvoorbeeld om situaties van een 

(dreigende) beschieting van een pand, het gebruik van geweld rondom een pand of als er wapens 

worden aangetroffen. 

 

Urgentie 

Kuik (CDA) wijst op de urgentie van het wetsvoorstel vanwege recente incidenten met explosies en 

beschietingen in Rotterdam, Amsterdam en Amersfoort. Burgemeesters kunnen straks sneller 

optreden, hoopt Michon (VVD). Zij stelt voor om de zogeheten begunstigingstermijn te schrappen. Dat 

is de wettelijk vastgelegde tijd die iemand krijgt om sluiting van een pand te voorkomen, en die 

vertraging zou kunnen opleveren. 

 

Een woning sluiten "hakt erin bij bewoners", zegt de minister, en kan forse gevolgen hebben. Yesilgöz 

benadrukt dat de begunstigingstermijn is bedoeld om grondrechten te waarborgen. Maar deze termijn 

geldt niet bij zogeheten "superspoedzaken" in heel ernstige gevallen. 

 

Strafrecht 

Het probleem met beschietingen en explosies is heel groot, maar strafbare feiten moeten worden 

aangepakt met het strafrecht, vindt Van Nispen (SP). Sluiting van een pand ziet hij als een soort straf 

en daarom past het niet in het bestuursrecht. 

Via het bestuursrecht handhaaft een burgemeester de openbare orde wanneer het onveilig is in een 

wijk of er sprake is van grote maatschappelijke onrust. Burgemeesters moeten daarvoor passende 

bevoegdheden krijgen, zegt de minister, aanvullend op het strafrecht. 

 

Problemen door georganiseerde criminaliteit, deels veroorzaakt door tekorten bij politie en OM, mogen 

niet "over de schutting naar de burgemeesters worden gegooid", stelt Mutluer (PvdA, mede namens 

GroenLinks). Wel staat zij op zich positief tegenover uitbreiding van de sluitingsbevoegdheid, omdat die 

meer duidelijkheid schept. Sneller vroeg nog naar het afwegingskader voor de nieuwe bevoegdheden 

van de burgemeester, in de bredere discussie over het openbare-orderecht. Dit afwegingskader komt 

volgens de informatie van BZK voor de zomer naar de Kamer toe, in de brief over versterking van 

decentraal bestuur en volksvertegenwoordigingen. 

 

Terughoudend 

Bij sluiting van een woning kunnen er minderjarige kinderen in het spel zijn, zegt Sneller (D66), en er 

wordt niet altijd voor vervangende woonruimte gezorgd. Dat kan schrijnende situaties opleveren. Hij 

vraagt daarom aandacht voor rechtsbescherming en nazorg. Bisschop (SGP) sluit zich daarbij aan: de 

bevoegdheid vraagt om terughoudendheid en zorgvuldigheid. 
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Burgemeesters moeten allerlei zaken afwegen om een pand te kunnen sluiten en ook kijken of minder 

zware maatregelen beter passen. Maar je kunt niet uitsluiten dat mensen de dupe worden van de inzet 

van dit instrument, bevestigt de minister. 

 

Definities 

Helder (PVV) vraagt zich af of de definities wel op orde zijn, want de sluitingsbevoegdheid is gericht op 

een woning of een andere "besloten ruimte". Kan een winkel of een toko dan wel worden gesloten na 

deze wetswijziging? De minister legt uit dat dit al mogelijk is op basis van een ander wetsartikel. 

[afkomstig van: Tweedekamer.nl] 

 

Amendementen 

• 36217-8 Amendement Michon-Derkzen over de b- en c-grond uitsluiten van de 

begunstigingstermijn. Ontraden; 

• 36217-9 Amendement Mutluer en Ellemeet over een evaluatie na drie jaar. Oordeel Kamer; 

• 36216-10 Gewijzigde amendement Sneller en Van Nispen over het beperken van de 

sluitingsbevoegdheid tot ernstige openbare ordeverstoringen. Oordeel Kamer. 

 

Moties 

• 36217-11 Motie Michon-Derkzen over zeker stellen dat in artikel 174a, eerste lid, onder c ook 

het aantreffen van illegaal vuurwerk kan worden verstaan. Oordeel Kamer; 

• 36217-12 Motie Mutluer en Ellemeet over onderzoeken of gewaarborgd is dat bij toepassing 

van de sluitingsbevoegdheid geen kwetsbare mensen dakloos raken. Oordeel Kamer; 

• 36217-14 Motie Van Nispen over de sluitingsbevoegdheid alleen inzetten in situaties waarbij 

bewoners een ernstig verwijt kan worden gemaakt aan de verstoring van de openbare orde. 

Ontraden. 

De Kamer stemt op 23 mei over het wetsvoorstel, de amendementen en de ingediende moties. 

Plenair debat over de bescherming van online gegevens 

Wat kunnen we doen om de online gegevens van mensen beter te beschermen? De Kamer debatteert 

hierover met staatssecretaris Van Huffelen (Digitalisering). 

 

Een artikel van Follow the Money op 3 april was de belangrijkste aanleiding voor het houden van het 

debat. Bedrijven, maar ook criminele organisaties en inlichtingendiensten, blijken eenvoudig databases 

met persoonlijke data (zoals locatiegegevens, zoekgedrag, appgebruik) te kunnen kopen. 

 

Dataverzameling en -handel 

Politieke voorkeur, muzieksmaak, religie, geaardheid en het wel of niet hebben van kinderen. Dit soort 

informatie wordt volgens Dekker-Abdulaziz (D66) online verzameld en doorverkocht door bedrijven. Zij 

wil dat de wetgeving over cookies zodanig wordt aangepast dat expliciet toestemming wordt gevraagd. 

Leijten (SP) pleit voor een eenduidige regel dat je geen informatie mag verzamelen, behalve als 

iemand daar expliciet toestemming voor geeft. De Autoriteit Persoonsgegevens moet meer 

mogelijkheden krijgen om dit te handhaven. 

 

Met name het verzamelen van gegevens over iemands religie is in de ogen van Van Baarle (DENK) 

ongewenst. Hij wil dat dit verboden wordt. Mensen moeten meer eigenaar worden van hun eigen data, 

betoogt ook Rajkowski (VVD). Het laten verwijderen van data is nu immers vaak vrijwel onmogelijk. 
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Met het verhandelen van persoonlijke data worden miljarden verdiend ten koste van onze privacy en 

veiligheid, stelt Bouchallikh (GroenLinks) vast. De regelgeving moet wat haar betreft worden 

aangescherpt en de handhaving moet effectiever worden. 

Internet is een basisvoorziening, benadrukt Kathmann (PvdA). Daarom pleit ze voor een nationaal 

databeschermingspakket voor iedereen. 

 

Toezicht 

Een wettelijk verbod op het delen van data is er al, reageert Van Huffelen. De AVG verbiedt gegevens 

voor andere doelen te gebruiken dan waar een wettelijke grondslag voor is, maar het is moeilijk om dit 

te handhaven. De staatssecretaris wijst erop dat de Autoriteit Persoonsgegevens structureel 8 miljoen 

extra per jaar krijgt voor het toezicht daarop. 

 

Europese regels kunnen ook helpen, maar de onderhandelingen over een Europese e-privacy 

verordening zitten "muurvast", erkent Van Huffelen. Zij zet wel in op het verbeteren van de 

cookiewetgeving, zodat de toestemming voor het verzamelen van cookies in één keer kan worden 

geweigerd. Vóór het zomerreces licht zij de Kamer in over de voortgang hiervan. 

 

Kinderen 

Bedrijven als Snapchat en YouTube verhandelen data en houden zich daarbij niet of onvoldoende aan 

de wet. Dat is volgens Drost (ChristenUnie) vooral een probleem als het gaat om kinderen. Er zou wat 

hem betreft een aparte autoriteit moeten komen die zich richt op het beschermen van de 

persoonsgegevens van kinderen. 

 

De komende weken gaat Van Huffelen met toezichthouders in kaart brengen hoe kinderen online beter 

beschermd kunnen worden. De onlangs aangenomen Europese Digital Services Act verplicht bedrijven 

om zich aan privacyregels te houden en de ACM coördineert het toezicht hierop. De staatssecretaris 

stuurt hier voor de zomer een brief over naar de Kamer. 

 

Gebruikers 

We moeten meer uitgaan van het perspectief van de gebruiker, betoogt Van Weerdenburg (PVV, mede 

namens Groep Van Haga). Betere voorlichting kan volgens haar effectiever zijn dan nieuwe wet- en 

regelgeving. 

 

Van Huffelen zegt toe meer te gaan doen aan voorlichting, zodat mensen beter bekend zijn met de 

instellingen die zij zelf kunnen aanpassen bij internetgebruik. 

[afkomstig van: Tweedekamer.nl] 

 

Moties 

• 32761-266 Motie Dekker-Abdulaziz en Kathmann over nadere Europese regulering voor het 

plaatsen van cookies. Oordeel Kamer; 

• 32761-267 Motie Dekker-Abdulaziz en Kathmann over websites verplichten standaard in te 

stellen dat er geen trackingcookies worden geplaatst. Oordeel Kamer; 

• 32761-268 Motie Dekker-Abdulaziz en Kathmann over een Europees verbod op verkoop van 

persoonsgegevens van minderjarigen voor financieel gewin. Oordeel Kamer; 

• 32761-269 Motie Leijten over het opt-inprincipe hanteren voor commerciële en publieke digitale 

producten en diensten. Ontraden; 
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• 32761-270 Motie Leijten over de Autoriteit Persoonsgegevens toezicht laten uitoefenen op 

grootschalige particuliere datahandel. Ontraden; 

• 32761-271 Motie Drost over in Nederland zorg dragen voor een soortgelijke bepaling als artikel 

30 van de Data Protection Act. Oordeel Kamer; 

• 32761-272 Motie Drost over de mogelijkheid verkennen tot aanstelling van een kinderautoriteit 

persoonsgegevens. Oordeel Kamer; 

• 32761-273 Motie Van Baarle over de grondslag voor het opkopen van data door 

veiligheidsdiensten voor de uitoefening van hun taak. Ontraden; 

• 32761-274 Motie Van Baarle over het standpunt innemen dat realtimebidding op 

geconstrueerde profielen verboden moet worden. Ontraden; 

• 32761-275 Motie Bouchallikh en Kathmann over Europese regelgeving zo aanpassen dat 

gepersonaliseerde algoritmes alleen bij uitdrukkelijke toestemming gebruikt mogen worden. 

Overgenomen; 

• 32761-276 Motie Bouchallikh en Kathmann over de Autoriteit Persoonsgegevens in staat 

stellen om de handhaving van wet- en regelgeving te intensiveren. Ontraden; 

• 32761-277 Motie Kathmann over onderzoeken of betaalbare op publieke waarden gedreven 

alternatieve applicaties voor het onderwijs gerealiseerd kunnen worden. Oordeel Kamer. 

De Kamer stemt op 23 mei over de ingediende moties. 

 

Commissiedebat Kinderopvang (vervolg) 

Dinsdag 16 mei werd door de leden van de vaste commissie SZW het debat met minister Van Gennip 

over kinderopvang afgemaakt, dat vorige week wegens tijdgebrek werd geschorst. Aan het debat 

namen deel: Van Beukering (D66, vz.), Van den Hil (VVD), Sahla (D66), Van der Lee (GL), Stoffer 

(SGP), Kwint (SP), Pouw-Verweij (JA21), Palland (CDA) en Kathmann (PvdA). 

 

Het debat ging verder met de beantwoording in eerste termijn van de minister met als belangrijkste 

punten de rol van private equity in de kinderopvang en de arbeidsmarkt. 

 

Private equity 

Minister Van Gennip meldt dat 60% van de kinderopvang door private partijen wordt verricht, waarvan 

12% door private equity. Het is niet de bedoeling dat overwinsten in de laatste sector wegvloeien. Ze 

heeft daarom een vier maatregelen in voorbereiding: tariefregulering, grotere betrokkenheid van ouders 

en personeel en een landelijke kwaliteitsmonitor. Wat er tot nu toe aan onderzoeken op dit terrein 

beschikbaar is, gaat alleen over het huidig stelsel. Daaruit blijken geen aanwijzingen voor overwinsten. 

Omdat er in het nieuwe stelsel echter heel veel overheidsgeld zal worden besteed, wil de minister 

tariefregulering verkennen om het risico op overwinsten te verkleinen. 

Van Gennip zegt ook toe dat ze de ontwikkeling van de prijzen, uitgesplitst naar aanbieder, jaarlijks 

gaat monitoren. Toegang en kwaliteit worden doorlopend gemonitord. Ambtenaren van SZW zijn 

samen met collega’s van Financiën en EZK doende met een verkenning hoe tariefregulering mogelijk 

zou kunnen zijn. De minister hoopt in september meer te weten, maar dan is ze er nog niet. Er moet 

ook verkend worden welke varianten haalbaar en handhaafbaar zijn. De vraag is hoe gedifferentieerd –

nodig vanwege regionale verschillen – je de regeling kunt maken zonder dat die onuitvoerbaar wordt.  

Bij het denken over tariefregulering wordt ook nagedacht op de effecten daarvan op het 

ondernemerschap: welke effecten zijn er voor de vraag en de toegang tot kinderopvang?  
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Van der Lee stelt dat de kinderopvang een hybride markt is [waar publieke en private partijen op actief 

zijn, red.]. Zo’n markt moet gereguleerd zijn, anders kan private equity niet beteugeld worden. Van 

Gennip verwijst naar de vier maatregelen waarmee grip gehouden kan worden. Van Gennip antwoordt 

Kwint dat de overgang naar een volledig publiek systeem geen twee maar zeker tien jaar zal vergen. 

En ze meldt Kathmann, die tempo wil maken met tariefregulering, dat ze toch eerst het onderzoek wil 

afwachten. Dat duurt een paar maanden. Ze komt er met de hoofdlijnenbrief op terug en gaat dat ook in 

op andere zaken die te maken hebben met de vraag wat voor type markt je wilt. Zo moet je ook zorgen 

dat er voldoende vastgoed beschikbaar is en daar hebben gemeenten ook een rol in. 

De minister meldt, in antwoord op vragen van Palland, dat ze de Kamer een brief zal sturen over 

gastouderopvang. Ze wil de sterk variërende kwaliteit, van uitstekend tot bedroevend, verbeteren. Het 

toezicht wordt geïntensiveerd en ze wil de eisen die aan gastouderopvang worden gesteld verhogen. 

Van Gennip heeft ook gemeenten aangeschreven die hoge leges voor gastouders hanteren, want dat is 

niet de bedoeling.  

 

Arbeidsmarkt 

De kinderopvang is belangrijk, aldus Van Gennip, om ouders te laten werken. Een 

kinderopvangmedewerker stelt elf mensen in staat te werken. Maar er zijn tekorten in de sector: nu zo’n 

6.000, maar dat zal begin jaren ’30 zijn opgelopen tot zo’n 32.000. Om die reden wordt gewerkt aan het 

werven van meer mensen die in de sector willen werken. Dat kan via zij-instroom, waarbij de minister 

expliciet statushouders noemt. Ze wil ook het aantal zzp’ers beperken; het zijn er nu teveel. De sector 

zou via de CAO afspraken moeten maken over hoe groot de flexibele schil zou mogen zijn. De 

arbeidsmarktkrapte kan ook worden bestreden doordat mensen meer uren gaan werken, volgens 

onderzoeken zou daar belangstelling voor zijn. Ouders kunnen hun kinderen meer verspreid over de 

week kunnen brengen; nu zijn er vaak op woensdagen en vrijdagen vrije plekken. Een andere optie is 

de combinatiebaan, d.w.z. dat iemand gedeeltelijk groepshulp in de klas is en gedeeltelijk in de 

kinderopvang werkt. Na de zomer komt een onderzoek naar de arbeidsmarkt naar de Kamer.  

 

Tweede Termijn 

In tweede termijn werden geen nieuwe gezichtspunten toegevoegd. Van den Hil blijft hameren op het 

belang van de arbeidseis en is heel sceptisch over een prijsplafond. Ze roept de minister op het 

ondernemerschap in de sector te blijven koesteren. Ze vraagt een tweeminutendebat aan. 

 

Sahla ziet juist dat het prijsplafond nodig is, zoals de aanpak van arbeidsmarktkrapte. Ze denkt dat 

DUO de organisatie kan zijn die het nieuwe stelsel kan uitvoeren. Van der Lee is het met dat laatste 

eens. Hij constateert nogmaals dat het allemaal al heel lang duurt. De marktordening is naar zijn 

mening onvoldoende uitgewerkt; regulering is noodzaak. Hij blijft heel sceptisch over het nieuwe stelsel. 

 

Stoffer roept Van den Hil op nog eens goed naar de arbeidseis te kijken, vooral vanuit het perspectief 

van het kind. Kwint hekelt de bezuinigingen op de kinderopvang, denkt dat alleen een prijsplafond 

private equity niet kan afstoppen en wil nog eens apart doorpraten over marktordening. Volgens 

Palland komt er van uitstel geen afstel, maar moet er wel tempo in de voortgang van het wetsvoorstel 

worden gehouden. Ze ziet uit naar de opties voor tariefregulering en ze komt in het tweeminutendebat 

terug op de harmonisatie van peutergroepen, voorschoolse educatie en de rol van gemeenten. 

Kathmann blijft zoeken naar manieren om uitstel van invoering korter te laten zijn dan de twee jaar 

waar de minister toe besloten heeft. 
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Commissiedebat leefomgeving  

Het commissiedebat leefomgeving gaat over veel soorten van milieuvervuiling en -overlast. De 

onderwerpen die aan de orde kwamen waren dit keer luchtkwaliteit, fijnstof van pluimvee, pfas, 

bodemverontreiniging door staalslakken en watervervuiling door granulietstortingen in diepe plassen. 

 

De Onderzoeksraad voor Veiligheid (OVV) had een advies uitgebracht met daarin het pleidooi beter te 

letten op het aspect van gezondheid bij de uitstoot van industriële activiteiten. De VNG heeft vooraf de 

Kamer ook gevraagd om de staatssecretaris aan te sporen aan de slag te gaan met een betere 

bescherming tegen industriële uitstoot, zoals aanbevolen door de Onderzoeksraad.  

De VNG vindt dat de staatsecretaris er te luchtig tegenaan kijkt, dit terwijl gemeenten verantwoordelijk 

worden voor een schone leefomgeving met het van kracht worden van de Omgevingswet in 2024 terwijl 

daartegenover geen enkele bevoegdheid staat om op te treden en gemeenten wel voor de rechter 

aansprakelijk kunnen worden gesteld.  

 

Als het om lucht- en bodemvervuiling gaat zijn er in de Kamer twee rode vlaggen: Tata Steel IJmuiden 

en Chemours in Dordrecht. Tata blijft de dwangsommen maar betalen, daarom mag nu wel een keer de 

vergunning van Kooks-2 worden ingetrokken vinden D66, PvdA en PvdD.  

Chemours lobbyt intensief om het EU verbod op PFAS niet aangenomen te krijgen en dreigt de EU te 

verlaten als dat wel gebeurt. Hier zijn BBB en Ja21 en ook de VVD gevoelig voor, zij willen een gelijk 

speelveld in de wereld voor Pfas of zien dat het materiaal onmisbaar is in vele toepassingen tot aan de 

geneeskunde aan toe. 

Het zal niet verbazen dat PvdD, PvdA (ook namens GL) en D66 daar anders tegen aan kijken. D66 is 

blij dat het bedrijf 3M in Vlaanderen voor de rechter is gesleept door omwonenden en heeft verloren. 

Het bedrijf moet een schadevergoeding betalen omdat is aangetoond dat een gezin teveel pfas in het 

bloed heeft zitten.  

 

Voorzorgsbeginsel  

Deze term werd veel in het debat gebruikt. Granuliet kan het RIVM niet van beoordelen dat stortingen 

risicoloos zijn in de toekomst. Daarom vinden PvdD en D66 dat het voorzorgsbeginsel moet worden 

toegepast. Bij het gebruik van staalslakken en bodemas in de (wegen)bouw geldt daarvoor hetzelfde 

vinden zij. D66 koppelt het beginsel aan een beter VTH stelsel, alle adviezen van de commissie Van 

Aartsen moeten daarom wordt uitgevoerd.  

JA21 en de VVD willen nuanceren omdat het beginsel hanteren contraproductief kan zijn aan innovatie 

en oneerlijke concurrentie oplevert en we het een en ander is balans moeten zien. Waarop D66 sneert 

dat die balans er nooit is geweest. De SP geeft een eigen draai met hun punt dat als de overheid 

eerder had ingegrepen de inwoners niet in verzet waren gegaan en nu bedrijven daar veel last van 

hebben. Het bevoegd gezag dat geen mogelijkheid heeft om in te grijpen volgens de PvdA, mede  

omdat voldoen aan milieuwetten niet genoeg is voor de volksgezondheid.  

 

Staatsecretaris Heijnen wil de lessen van de OVV ter harte nemen en verwijst naar haar inzet en 

afspraken die ze maakt met Tata en Chemours op vele klimaat en milieugebieden met 

maatwerkafspraken en vergunningen worden aangescherpt. Dat gaat SP, PvdA en D66 te langzaam 

omdat de afspraken op groen staal pas in 2035 gerealiseerd worden maar Heijnen garandeert dat ons 

land vooroploopt met het voorschrijven van de best beschikbare technieken en de strengste normen in 

de vergunningen. Op de PvdA vraag of het BG (provincie NH) de juridische mogelijkheid heeft Kooks 2 

te sluiten antwoord ze dat het al in 2030 dicht gaat en ze meer de lijn hanteert van ombuiging op 
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termijn. De provincie onderzoekt nu of een vergunning intrekken mogelijk is  en de informatie daarover 

volgt komende maand nog 

 

Gezondheid zet ze wel centraal en ze gaat met het bevoegd gezag in overleg treden over de 

handhaving in relatie tot de Omgevingswet. Het voorzorgsbeginsel mag het bevoegd gezag al 

toepassen, het is in de wet verankerd en is toegestaan door de Europese Commissie.  Ze reageert in 

het najaar op het OVV rapport waarna er nog een debat over gevoerd zal worden. De staatssecretaris 

wil af van zeer zorgwekkende stoffen zoals pfas waar het kan met uitzonderingen waar het niet kan. De 

Europese Commissie komt met een voorstel daarover. De meeste bedrijven die ZZS gebruiken hebben 

weinig kennis daarover in huis.  

 

Op granuliet storten ziet de staatssecretaris niet veel problemen, het RIVM rapport mist informatie over 

het minimale ontstaan van acrylamide in het water. Plus dat de meeste mensen dat al binnen krijgen 

met friet en chips enz. Ze is ervan overtuigd dat granuliet veilig is. En dat is precies waarom de PvdD 

interrumpeert dat het voorzorgsbeginsel dus niet wordt toegepast. Waarop de staatssecretaris 

antwoord dat zij diepe plassen monitort en daar niets uitkomt dat het onveilig is.  

Ook van staalslakken is haar geen informatie bekend dat mens of dier en last van heeft, er zijn maar 

weinig toepassingen voor en daarom krijgt de gebruiker er geld op toe.  

 

Luchtkwaliteit  

De SP en de PvdD denken aan harde wetgeving op luchtkwaliteit. Teveel scholen, BSO’s en 

sportvelden worden te dicht bij snelwegen gebouwd. Eén op de vijf kinderen heeft astma door de 

luchtkwaliteit stelt de SP, maak daarom een wettelijk vastgelegde vaste afstand in de wet. De PvdD op 

hun beurt wil de WHO normen voor luchtkwaliteit vastgelegd hebben in de wet. 

 

De PvdD wil dat houtstook wordt verboden en gehandhaafd, de VVD vraagt om het plan van de hout- 

en kachelsector tot certificering wordt overgenomen in het Schoneluchtakkoord (SLA), precies dat 

akkoord waarover de PvdD moppert dat er maar 90 gemeenten aan meedoen. De PvdD  geeft aan dat 

de VNG ook resultaatsverplichtingen wil en een juridische verankering. [VNG wil een opvolger van het 

NSL waarin alle overheden samenwerken en er budget beschikbaar komt i.p.v. een vrijwillig SLA, red] 

 

Al jaren zeggen de opvolgende staatssecretarissen dat de WHO normen op luchtkwaliteit niet kunnen 

worden overgenomen maar dat er wel naar toe wordt gewerkt. Zo ook Heijnen bij dit debat, ze zegt het 

te kunnen halen in 2035. Ze noemt haar inzet op walstroom, bronbeleid bij de industrie, meer aandacht 

ervoor bij de jaarlijkse auto APK enz.   

Op de 90 deelnemende gemeenten in het SLA heeft ze geen analyse paraat. Met elke deelnemer wil 

ze verder gaan dan de huidige normen. E streeft naar meer deelnemende gemeenten en een haalbare 

agenda op de korte termijn.  

 

Het plan van de kachelsector is ze  mee bekend, ze wil het Duitse certificeringssysteem overnemen. 

een verbod op houtstook bij code rood van het RIVM kan nog niet, het instrument werkt nog niet goed 

genoeg. De staatssecretaris verwijst naar de model APV die zowat alle gemeenten integraal hebben 

overgenomen dat er geen overlast mag plaatsvinden  bij houtstook en BBQ’s. Ze laat de handhaving 

over aan gemeenten.  

 

Asbestleidaken 
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De VVD wil dat de beperkte groep bewoners met een dak als dit worden geholpen. De wonen nu in 

onverzekerbare en onverkoopbare woningen en kunnen geen kant uit. ondertussen gaan die daken 

verweren in de buurt van omwonenden en spelende kinderen omdat ze middenin woonwijken staan in 

tegenstelling tot boeren met asbestdaken 

De staatssecretaris begrijpt dat de huiseigenaren vast zitten en verwijst naar het beschikbare fonds met 

gunstige voorwaarden.  

 

Pluimveesector  

In de stukken voor het debat zit ook het voornemen om de normen voor de uitstoot van fijnstof van 

pluimvee aan te scherpen. Oftewel 50% reductie voor nieuwe stallen, 50% reductie voor bestaande 

stallen in hotspots, 30% reductie voor bestaande stallen buiten hotspots in 2033 te bereiken met 

maatwerk voor individuele gevallen. De PvdA wil dat dit wordt gekoppeld aan andere klimaat- en 

milieudoelen. BBB vindt het maar vreemd dat dit op het bordje van gemeenten wordt gelegd. Beide 

fracties hebben vraagtekens over het maatwerk.  

De staatssecretaris geeft aan dat fijnstof als meekoppelkans is aangemerkt in het NPLG, er mag ook 

geen verslechtering optreden. Gemeentelijk maatwerk ziet ze juist als een positief aspect. 

 

Er was geen tijd voor een tweede termijn. De commissie wilde geen schriftelijke afdoening maar heeft 

gelijk een tweeminutendebat aangevraagd. 

Commissiedebat Mensenhandel en Prostitutie 

Woensdag 17 mei debatteerden de leden van de vaste commissie JenV met staatssecretaris Van der 

Burg over mensenhandel en prostitutie. Aan het debat namen deel: Mutluer (PvdA), Verkuijlen (VVD), 

Bikker (CU), Podt (D66), Kuik (CDA) en Van der Staaij (SGP). 

 

Het vorige debat over dit onderwerp was in januari, reden waarom er nu geen nieuwe standpunten of 

zienswijze zijn besproken. Hoofdlijn was dat er te verspinnerd gewerkt wordt; er is centrale regie nodig, 

in combinatie met landelijke sturing en structurele inbedding. Er zijn veel verschillende organisaties en 

functies. Welke rol hebben zij en hoe kunnen zaken worden samengevoegd? De staatssecretaris komt 

daartoe met een stappenplan.  

 

Leden van de vaste commissie hebben onlangs Groot-Brittannië bezocht en waren onder de indruk van 

de aanpak daar; genoemd werden ‘victim navigators’ en de modern slavery act. De vraag is wat ook in 

Nederland toegepast kan worden. Van der Burg kondigde aan op 14 en 15 juni er ook op bezoek te 

gaan. Na terugkeer zal hij zijn bevindingen delen met de Kamer en terugkomen op de ervaringen van 

de Kamer.  

 

Andere punten die aan de orde kwamen zijn de wens van Mutluer om het Ministerie OCW meer te 

betrekken aanpak mensenhandel, vooral op het onderdeel preventie. Van der Burg onderschrijft dit, het 

gaat hem vooral om middelbare scholen. Het gaat er om mensen weerbaarder te maken en hen die 

zich niet gedragen op te voeden. 

 

In maart heeft de staatssecretaris het rapport Samen tegen mensenhandel naar de Kamer gestuurd; 

het bevat een bloemlezing uit het gelijknamige programma. De Kamer, met name Mutluer en Van der 

Staaij, dringt aan op een actieplan na de zomer actieplan, met een actueel tijdspad. Op die manier kan 

het onderwerp na Prinsjesdag bij de begrotingsbehandeling  worden betrokken.  
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Gegevensdeling blijft een knelpunt, aldus Van der Staaij en Bikker. Zij willen snel inzicht krijgen in het 

vervolg van de aanpak van de knelpunten op dit vlak. Bikker dringt aan op zo snel mogelijke 

modernisering van artikel 273f, het lange en complexe wetsartikel in het wetboek van Strafrecht dat 

mensenhandel strafbaar stelt. Modernisering is van belang met het oog op een effectievere aanpak 

mensenhandel. Ze noemt onder meer het non-punishment beginsel. Dat beginsel is van belang in geval 

van slachtofferschap en daderschap verweven zijn (slachtoffers van mensenhandel die gedwongen 

worden criminele handelingen te plegen). Aan de andere kant wil ze ook jonge daders hard kunnen 

aanpakken, zij het dat het belangrijker is zware criminelen te treffen. Van der Burg zit er minder 

uitgesproken in: naar zijn mening zijn er in het strafrecht al genoeg instrumenten beschikbaar om tot 

strafvermindering te komen. 

 

Kuik stelt vragen over de Decentralisatie Uitkering Uitstapprogramma’s Prostituees (DUUP). Het gaat 

om voorzieningen die belangrijk zijn voor sekswerkers die uitstappen, zoals voldoende woningen. Er 

zijn flexwoningen zijn beschikbaar maar het blijkt lastig vanwege gemeentelijke en provinciale regels.  

 

Fier, het landelijk expertise- en behandelcentrum voor iedereen die met geweld in 

afhankelijkheidsrelaties te maken heeft (gehad), is begonnen met Chat met Fier. Kuik is er blij mee, het 

is een laagdrempelige manier voor mensen om hun zorgen te bespreken. De staatssecretaris wil hier, 

via de VNG, nadrukkelijk gemeenten bij betrekken om eenduidigheid te creëren. Het moet niet 

uitmaken met welke gemeente  je contact zoekt. 

 

Mutluer vraagt een tweeminutendebat aan. 

[met dank aan Sylvia van Swieten en Bas Bastiaans] 

 

Rondetafelgesprek Sneller uit de Schulden 

Woensdag 17 mei organiseerde de vaste commissie SZW een rondetafelgesprek met als titel Sneller 

uit de schulden. Aanwezig waren de volgende woordvoerders: Van Beukering (D66, vz.), Kathmann 

(PvdA), Kat (D66), Ceder (CU), Van Kent (SP), Palland (CDA), Den Haan, Van Houwelingen (FvD) en 

De Kort (VVD). 

Het is de voorbereiding voor een notaoverleg op 12 juni over de initiatiefnota van Kat (D66) over sneller 

uit de schulden. Gemeenten waren niet uitgenodigd, maar hun rol en taken kwamen veelvuldig ter 

sprake.  

 

Ervaringsdeskundigen 

Er werd in drie blokken gesproken met genodigden. Het eerste blok was het meest indringend: drie 

ervaringsdeskundigen schetsten de Kamer wat het voor je betekent als je jarenlang in de schulden en 

de schuldsanering zit. Marc Mulder was een ondernemer, een winkelier, die door een samenloop van 

omstandigheden moest stoppen en eindigde met een schuld van 120.000 euro. Zijn schets van het 

schuldhulpverleningstraject, met veel Kafkaëske elementen, was op momenten wrang. Het hele traject 

had zijn zelfvertrouwen en mensbeeld aangetast. Nu helpt hij andere mensen met schulden.  

Het leven van Jessica van Hinthem en haar gezin bestond uit wanhoop: ‘het moment dat ik kilometers 

naar huis mocht lopen met een peuter op mijn schouders en aan mijn arm een maxi cosi met mijn baby, 

nadat onze auto in beslag was genomen, vergeet ik nooit meer.’ Na twaalf jaar aflossen volgen ook nog 

eens vijf jaar BKR-registratie. Gemeenten sturen, uit capaciteitsgebrek, niets meer dan een brief en 

hebben dan aan vroegsignalering gedaan. Voor haar is duidelijk dat schuldsanering geen oplossing is, 

maar een straf een vorm van boetedoening.  
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Roelanda en Dirk-Jan Verhoeven hebben te maken gehad met een frauduleuze bewindvoerder, 

waardoor ze in plaats van vijf jaar geleden uit de schuldsanering te zijn gekomen en nu nog een paar 

jaar in zullen moeten blijven. Ze zijn al vijf jaar uit geldgebrek niet meer naar de tandarts geweest. Ze 

waren uitermate negatief over de gemeente Uden (nu gemeente Maashorst) die hen na een gesprek 

van 5 minuten wegstuurde en naar vrijwilligers verwees. Bovendien wist de gemeente al in 2019 dat de 

bewindvoerder frauduleus was maar koos men er voor de zaak in de doofpot te stoppen. 

Bewindvoerders willen alleen maar met anderen instellingen praten, niet met hen. Het echtpaar is 

zichtbaar gefrustreerd als ze constateren dat iedereen over hen wil praten maar niet met hen. 

 

In antwoord op vragen uit de Kamer wat er het eerst moet gebeuren geven zij mee dat de situatie 

bevroren moet worden zodra je in een sanerings- of bewindvoeringstraject komt. Nu mag iemand zelf 

geen schulden maken, maar een bewindvoerder brengt wel kosten in rekening. Die gaan er als eerste 

af elke maand en daarmee wordt geen cent afgelost. En mensen in de schulden moeten mee kunnen 

praten wat in hun situatie de beste oplossing is. Nu bepalen alleen schuldeisers wat er gebeurt. 

 

Het was voor iedereen ongemakkelijk deze ervaringen te moeten aanhoren. Je kon een lichte 

opluchting in de zaal merken toen er weer meer op systeemniveau gesproken kon worden met 

deskundigen en met vertegenwoordigers uit de schuldhulpverleningswereld. Eerlijk gezegd zaten daar 

niet veel nieuwe inzichten bij.  

 

Deskundigen Schuldenproblematiek 

Van Zutphen, Nationaal Ombudsman, ziet dat de overheid zelf de grootste schuldeiser is, daar ligt dus 

de eerste oplossing. Hij vindt dat het niet mag afhangen van je woonplaats wat voor hulp je krijgt. Maar 

gemeenten hebben al zoveel te doen, ze moeten wel in staat worden gesteld. Dat vergt nationale 

regels en toezicht, zodat er gelijkheid komt. In antwoord op een vraag vult hij aan dat het 

gelijkheidsbeginsel voor hem niet betekent dat iedereen tot op de cent hetzelfde krijgen. Het gaat er om 

dat iedereen een aanspraak heeft op de gemeente om uit de schulden komen; dat gemeenten een 

zorgplicht hebben er voor te zorgen dat mensen weer verder kunnen met hun leven. Hij benadrukt als 

eerste het belang van vroegsignalering. Van Horssen, Nibud, gaat daar op door: probeer schulden te 

voorkomen en los ze anders zo snel mogelijk op. Daarbij helpt het te voorkomen dat mensen te maken 

krijgen met een plotse inkomensterugval.   

 

Jungmann, lector Schulden en Incasso van de Hogeschool Utrecht, pleit voor een hoog genoeg 

minimum besteedbaar inkomen; ze is ook lid van de Commissie Sociaal Minimum. De beslagvrije voet 

móet gerespecteerd worden en het is cruciaal dat schuldenoploop wordt geremd. Schuldhulp moet 

aantrekkelijker worden. Zorg er daarom voor dat verklaard wordt waarom mensen zich niet melden. Het 

gaat er om eerst dat te begrijpen en dan pas voorstellen te doen. Dat gebeurt nu niet. 

 

Schaafsma, van Beschermingsbewind en in dienst van de gemeente Groningen, heeft eigenlijk maar 

een boodschap: er moet één heldere schuldenwet komen. Het is nu te ingewikkeld voor iedereen. 

Onderdeel daarvan moet zijn dat de gemeente de bevoegdheid moet krijgen op de pauzeknop te 

drukken en om schuldenregeling door te zetten, ook al is niet elke schuldeiser het daarmee eens. Hij 

ziet deze taken voor gemeenten omdat die dit al jaren doet, neutraal is en nog vele andere taken in het 

sociaal domein uitvoert. 
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Schuldhulpverlening 

Moerman, o.a. expert bij Schuldinfo, vraagt onder meer aandacht voor de positie van schuldeisers. Ook 

zij hebben er belang bij dat de schuldenlast zo klein mogelijk is. Het is ook een gemeenschappelijk 

belang dat schulden afgelost worden: eisers willen hun vordering ontvangen en veel mensen willen 

gewoon betalen.  

 

Van Dijk, directeur van de NVVK, is voor een snellere toeging tot schuldhulp. Hij ziet grote verschillen 

tussen gemeenten. Om de schuldenlast zo klein mogelijk te houden is ook de incassosector nodig. 

Daarbij roept hij de Kamer op ook bij het rijksincassobeleid boetes en verhogingen te voorkomen.  

In de vragenronde werd nog ingegaan op de nazorg door gemeenten als een schuldhulptraject klaar is. 

Van Dijk  ziet verschillen tussen gemeenten over de nazorgverplichting. Gemeenten experimenteren 

met creëren van andere vormen van incentives. Hij is voor een vloer in de wet over wat nodig is om in 

de gaten te houden dat mensen terugvallen. Het instrumentarium daarvoor staat klaar maar wordt vaak 

door gemeenten gezien als een kostenpost i.p.v. als een investering. 

 

Rijsdijk van Schuldhulpmaatje, een alliantie van vrijwilligersorganisaties die aan schuldhulp doen, 

brengt onder de aandacht dat bij zijn organisaties heel veel ervaring zit. Vrijwilligers werken voor de 

beroepskrachten uit. Ze komen om plekken waar laatstgenoemden niet komen omdat ze 

laagdrempeliger zijn en eerder vertrouwen krijgen dan de overheid. Vrijwilligers moeten wel beter 

toegerust worden en daar is geld voor nodig. Gemeenten moeten dat lokaal betalen en het rijk moet dat 

op landelijk niveau doen.  

Het komt ook voor dat gemeenten schuldhulp uit besteden en vervolgens vrijwilligersorganisaties 

vragen in te schrijven op de aanbesteding. Het brengt Palland tot de opmerking dat met de VNG een 

voorbeeld gemaakt kan worden om vrijwilligers niet als economische entiteit te zien. 

 

Volgens Weegberg, FNV, is de beste voorzorg een fatsoenlijk inkomen. De bestaanszekerheid moet 

beter geregeld worden. Hij illustreert door te citeren uit een onderzoek van de FNV uit ’22, waaruit blijkt 

dat 46% van de respondenten bang is in de schulden te komen. 1 op de 3 mensen komt niet rond en 1 

op de 5 werknemers in de verpleeghuiszorg en de thuiszorg heeft te maken met een loonbeslag. 

Ook hij is van mening dat de beslagvrije voet moet worden gerespecteerd. Het beleid is inderdaad te 

veel gericht op straffen; dat moet veranderen. 

 

Dolsma, VNO-NCW, is voor een eenvoudiger systeem dat sneller duidelijkheid biedt. Ze spreekt over 

de rol van werkgevers in het voorkomen van schulden, voor zover dat kan binnen de relatie tussen 

werkgever en -nemer. Ze noemt laaggeletterdheid als een van de onderliggende oorzaken voor 

schulden. Verder zijn ondernemers ook schuldeiser. In dat opzicht spreekt ze over sociale incasso en 

vroegsignalering bij gemeenten. Tenslotte zijn er nog ondernemers met schulden. Dat is een specifieke 

problematiek, waarvoor ze een aanspreekpunt bij de gemeente zouden moeten hebben. Gemeenten 

krijgen, zo ziet ze, in de voorstellen een nieuwe rol om bindende regeling op te leggen. Dolsma pleit 

voor een zorgvuldige belangenafweging, zodat ook belangen van schuldeisers meegenomen worden. 
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Tweeminutendebat Voortgang gebiedsprogramma's en overleg Landbouwakkoord 

Dat het proces moeilijk loopt is in de media wel duidelijk toegelicht. Of het akkoord er gaat komen op 

een vraag van GroenLinks gaf minister Adema dit niet zo verhelderende antwoord:  

‘Ik heb gezegd dat voor Hemelvaart wel duidelijk moet gaan worden of dat akkoord er wel of niet kan 

komen. Er zijn ook partijen die hebben gezegd dat het er voor Hemelvaart moet liggen, maar ik heb 

gezegd dat het voor Hemelvaart langzamerhand wel duidelijk moet zijn of we wel of niet op weg zijn 

naar een akkoord. Dat is wat er gezegd is. Het is helder dat we in een fase zitten waarin we op een 

aantal punten duidelijkheid moeten hebben om verder te komen, maar ook dan is het nog niet klaar. Er 

is pas een akkoord als er een akkoord is dat door alle partijen onderschreven en getekend wordt’. 

 

Moties ingediend tijdens het debat. Ontraden tenzij anders aangegeven. 

• 30252-88 Motie van het lid Van der Plas over geld uit de Wet Transitiefonds niet gebruiken 

voor zogenaamd "verplichtend instrumentarium" zoals gedwongen onteigening van 

boerenbedrijven Aangehouden 

• 30252-89 Motie van het lid Van der Plas over een flexibele opstelling richting de 

provinciebesturen als de gebiedsplannen nog nadere invulling behoeven 

• 30252-90 Motie van het lid Akerboom over het stellen van een deadline voor een besluit tot 

indeplaatsstelling 

• 30252-91 Motie van het lid Akerboom c.s. over het wettelijk borgen van een substantiële 

bijdrage van agro-industriële bedrijven, banken en supermarkten 

• 30252-92 Motie van het lid Bromet c.s. over het staken van pogingen tot een landbouwakkoord 

bij geen overeenstemming voor dinsdag 23 mei 2023, 17.00 uur 

 

Tweeminutendebat GGZ en Suïcidepreventie 

Dinsdag 16 mei werd het al op 19 april gevoerde debat over GGZ en Suïcidepreventie plenair afgerond. 

In totaal werden tien moties ingediend die hier zijn te vinden. Van belang zijn de volgende: 

• 654 Motie van de leden Van den Berg en Westerveld over het stellen van kaders voor cruciale 

ggz-zorg ten behoeve van een adequaat landelijk overzicht. Ontraden; 

• 655 Motie van de leden Westerveld en Mohandis over de prikkels van het zorgprestatiemodel 

per 2024 de juiste kant op sturen. Ontraden; 

• 656 Motie van het lid Den Haan over het gratis maken van telefoonnummer 113. Ontraden; 

• 659 Motie van het lid Mohandis c.s. over een concrete aanpak om stapsgewijs tot een landelijk 

dekkend netwerk van laagdrempelige steunpunten te komen. Oordeel Kamer. 

Op dinsdag 23 mei zal er over de moties worden gestemd. 

 

Tweeminutendebat circulaire economie 

Moties ingediend tijdens het debat 

• 32852-235 Motie van het lid Van der Graaf over komen tot een werkbare oplossing voor 

inzamelfaciliteiten voor textiel in de buitenruimte oordeel Kamer maar toch weer ontraden 

vanwege interrupties en afwezigheid van de CU i.v.m. de interpretatie 

• 32852-236 Motie van het lid Van der Graaf over een passend en haalbaar percentage recyclaat 

in kleding verplicht stellen idem al hierboven 

• 32852-237 Motie van het lid Haverkort c.s. over onderzoeken hoe voorkomen kan worden dat 

schaarse aardmetalen verloren gaan door export van e-waste oordeel Kamer 
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• 32852-238 Motie van het lid Haverkort over een eenduidige definitie van het begrip 

"hoogwaardige recycling" oordeel Kamer 

• 32852-239 Motie van de leden Bouchallikh en Van Esch over het aantal innamepunten voor 

flessen en blikjes in dichtbevolkte gebieden vergroten ontraden, stass wil niet in gesprek gaan 

over statiegeld dat wel wordt betaald maar niet wordt geïnd.  

• 32852-240 Motie van de leden Bouchallikh en Van Esch over onderzoek naar welke 

problematiek wordt verholpen met het invoeren van de verplichting om ingenomen goederen te 

registreren ontraden 

• 32852-241 Motie van het lid Van Esch over ervoor zorgen dat de Nederlandse Overshoot Day 

elk jaar anderhalve maand opschuift zodat deze uiterlijk in 2030 op 31 december valt. ontraden 

• 32852-242 Motie van de leden Van Esch en Bouchallikh over de kosten voor het drie maanden 

langer opruimen, inzamelen en verwerken van blikjes in het zwerfafval verhalen op het 

bedrijfsleven ontraden 

• 32852-243 Motie van het lid Hagen over in overleg met de producenten van de UPV Textiel 

komen tot doelstellingen op het gebied van afvalpreventie, onderwijs en innovatie ontraden 

maar na discussie toch oordeel Kamer 

• 32852-244 Motie van het lid Hagen over een ambitieus percentage postconsumer gerecycled 

textiel in nieuwe kleding verplichten oordeel Kamer 

• 32852-245 Motie van de leden Hagen en Thijssen over het NPCE laten doorrekenen en 

voorzien van een afrekenbare planning ontraden 

• 32852-246 Motie van de leden Bontenbal en Haverkort over onderzoeken of ook voor andere 

producten de normering van het aandeel duurzame, biobased of gerecyclede grondstoffen in 

de vervaardiging mogelijk, effectief en wenselijk is oordeel Kamer 

• 32852-247 Motie van de leden Thijssen en Hagen over een interdepartementaal 

beleidsonderzoek naar maatregelen om de circulariteitsdoelen te halen. oordeel Kamer 

 

 

 

Stemmingen 

16 mei 

Wet vaste huurcontracten  

De wet is aangenomen met 107 stemmen voor.  

De Kamer heeft alle drie ingediende moties aangenomen. De motie over studentenhuisvesting is 

relevant: 

• Motie van het lid Boulakjar over in gesprek met gemeenten meer ruimte creëren voor 

kamerverhuur met campuscontracten 

 

Aangenomen amendementen 

• Gewijzigd amendement van de leden Beckerman en Boulakjar 36195-24 t.v.v. nr. 18 over het 

afschaffen van het tijdelijk verhuren van een onzelfstandige woonruimte 

• Nader gewijzigd amendement van het lid Inge van Dijk 36195-31 ter vervanging van nr. 20 over 

dat tijdelijke verhuur mogelijk blijft voor aangewezen categorieën personen 

• Gewijzigd amendement van het lid Inge van Dijk 36195-32 t.v.v. nr. 25 over een 

opzeggingsgrond bij verkoop indien de verhuurder voorafgaand aan de huurperiode gedurende 

twee jaar als eigenaar in de woning heeft gewoond 
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Transitiefonds  

De stemming over de wet is een week uitgesteld 

 

Aangenomen amendementen 

• Gewijzigd amendement van het lid Van der Plas c.s. 36277-39 t.v.v. nr. 32 over onafhankelijke 

advisering ten behoeve van de beoordeling door de Minister en een uitbreiding van de eisen 

voor het meerjarenprogramma 

• Gewijzigd amendement van het lid Grinwis c.s. 36277-52 t.v.v. nr. 25 over het openstellen van 

het fonds voor generieke maatregelen 

• Nader gewijzigd amendement van het lid Bromet c.s. 36277-55 t.v.v. nr. 51 over een 

verkenning door het Planbureau voor de Leefomgeving 

• Amendement van het lid Van Campen c.s. 36277-50 t.v.v. nr. 41 over het Nationaal 

Kennisprogramma Stikstof  

• Gewijzigd amendement van het lid Bisschop c.s. 36277-44 t.v.v. nr. 33 over uitbreiding van de 

verantwoording in het meerjarenprogramma  

• Amendement van het lid Grinwis c.s. 36277-18 over het preciseren van verduurzaming van de 

landbouw  

 

Aangenomen moties 

• 36277-38 Motie van het lid Grinwis c.s. verzoekt de regering de voorgenomen indeling van de 

begroting van het Transitiefonds nog eens grondig tegen het licht te houden en de 

eerstvolgende fondsbegroting zo op te stellen en in te delen dat maximaal recht wordt gedaan 

aan het budgetrecht van de Kamer  

• 36277-40 Motie van het lid Van Campen c.s. Verzoekt de regering een uitvoeringsprogramma 

NKS uit te werken waarbij heldere doelen worden geformuleerd, Verzoekt het kabinet 

tweejaarlijks te rapporteren over de voortgang van het NKS, op basis van de informatie van de 

bij het consortium betrokken partijen  

• 36277-45 Motie van de leden Van der Plas en Eppink Verzoekt de regering om te onderzoeken 

in welke Natura2000 gebieden en op welke plekken in die gebieden onherstelbare schade is 

veroorzaakt door bijvoorbeeld droogte of wateroverlast  

• 36277-47 Motie van het lid Bisschop verzoekt de regering ervoor te zorgen dat zowel in het 

landelijke beleid als de provinciale uitwerking ervan, gegeven het beschikbare budget, de 

genoemde eenzijdige focus op vergaande reductie van de stikstofdepositie voorkomen wordt,  

• 36277-48 Motie van het lid Bisschop verzoekt de regering ervoor te zorgen dat vanuit het Rijk 

noch formeel noch informeel aangestuurd wordt op het hanteren van een zone rond 

stikstofgevoelige Natura 2000 gebieden voor het tegenhouden van duurzame 

bedrijfsontwikkeling  

• Gewijzigde motie van het lid Van der Plas over de Subsidiemodules brongerichte 

verduurzaming stal- en managementmaatregelen op de kortst mogelijke termijn openstellen 

(t.v.v. 36277-46) 
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Commissieagenda Tweede Kamer 

 

Datum Onderwerp Soort overleg 

23-05-2023 Staat van de volkshuisvesting CD 

23-05-2023 Opvolging van het rapport 'Ongekend onrecht' CD 

23-05-2023 Fiscale verzamelwet 2024 IN 

24-05-2023 Arbeidsmigratie CD 

24-05-2023 Nader verslag - Voorstel van wet van het lid Aartsen tot wijziging van de 

Drank- en Horecawet en enkele andere wetten in verband met 

verruiming van de mogelijkheid tot het inzetten van mengformules (Wet 

regulering mengformules) 

IN 

25-05-2023 Marktordening retailmarkt energie CD 

25-05-2023 Funderingsproblematiek  RTG 

25-05-2023 Actieplan Groene en Digitale Banen CD 

25-05-2023 Spreidingswet RTG 

25-05-2023 Fraudesignaleringsvoorziening (FSV) CD 

25-05-2023 Onderlinge regeling & Wederopbouw Sint Maarten CD 

25-05-2023 Wet aanvullende regelingen hersteloperatie toeslagen IN 

30-05-2023 Telecomraad CD 

31-05-2023 Verkeersveiligheid CD 

31-05-2023 Elke regio telt RTG 

31-05-2023 Fiches voorstellen Cyberpakket SO 

31-05-2023 Zorg en Onderwijs CD 

31-05-2023 Justitiële jeugd CD 

01-06-2023 Gasmarkt en leveringszekerheid CD 

01-06-2023 Kaderrichtlijn Water RTG 

01-06-2023 Verduurzaming mkb CD 

01-06-2023 Mestbeleid CD 

01-06-2023 Wet gemeentelijke taak mogelijk maken asielopvangvoorzieningen 

(36333) 

IN 

01-06-2023 Kennisinfrastructuur en passende zorg Wlz SO 

07-06-2023 Water CD 

07-06-2023 Leefbaarheid en veiligheid CD 

07-06-2023 Kansengelijkheid in het funderend onderwijs CD 

07-06-2023 Terrorisme/extremisme CD 

08-06-2023 Ouderenzorg CD 
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CD = Commissiedebat RTG = Rondetafelgesprek 

Ges = Gesprek  SO = Schriftelijk Overleg 

In = Inbreng verslag (wetsvoorstel) TB = Technische Briefing 

NO = Nota Overleg  FV = Feitelijke Vragen 

Pet = Petitie WO  = Wetgevingsoverleg 

 

 

08-06-2023 Bouwregelgeving (nog geen agendalink) CD 

12-06-2023 Initiatiefnota van de leden Michon-Derkzen en Haverkort over de aanpak 

van illegaal vuurwerk (36251) 

NO 

12-06-2023 Initiatiefnota van het lid Kat over sneller uit de schulden (36260) NO 

12-06-2023 Wet aanvullende regelingen hersteloperatie toeslagen WO 

12-06-2023 Afschaffen btw op groente en fruit RTG 

14-06-2023 Desinformatie en online platformen CD 

14-06-2023 Milieuraad (Luchtkwaliteit) CD 

14-06-2023 Participatiewet CD 

15-06-2023 Rondetafelgesprek Biomassa RTG 

15-06-2023 Auto CD 

15-06-2023 Klokkenluiders CD 

19-06-2023 Hervormingsagenda Jeugd RTG 

20-06-2025 Woningbouwopgave en koopsector CD 

21-06-2023 Pensioenonderwerpen CD 

21-06-2023 Sportbeleid CD 

21-06-2023 Innovatie CD 

28-06-2023 Klimaat en energie CD 

28-06-2023 Natuur  CD 

28-06-2023 Digitaliserende overheid CD 

28-06-2023 Vreemdelingen- en asielbeleid CD 

28-06-2023 Lokale, regionale en streekomroepen CD 

29-06-2023 Hersteloperatie kinderopvangtoeslag CD 

29-06-2023 Jeugdbescherming CD 

29-06-2023 Online veiligheid en cybersecurity CD 

29-06-2023 Uitvoering sociale zekerheid CD 

05-07-2023 Meerjarenprogramma Infrastructuur, Ruimte en Transport (MIRT) CD 

05-07-2023 Armoede- en schuldenbeleid CD 
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Plenaire agenda Tweede Kamer 

 

23 – 25 mei (week 21) 

• Debat over de Staat van de Europese Unie 

• Debat over de opvolging van het rapport ‘Ongekend onrecht’ 

• 36 047 Wet vervroegd stemmen in het stemlokaal (eerste termijn Kamer) 

• Tweeminutendebat drugsbeleid (CD 22/2) 

• Tweeminutendebat strategische keuzes bereikbaarheid (CD 30/3)  

• Tweeminutendebat verduurzaming industrie (CD 29/3) 

• Tweeminutendebat integriteit openbaar bestuur (CD 9/5) 

 

30 mei – 1 juni (week 22) 

• Verantwoordingsdebat over het jaar 2022 

• Debat over persvrijheid en persveiligheid 

• Tweeminutendebat jeugdbeleid (CD 20/4) 

• Tweeminutendebat systeemtransitie en klimaatbeleid na 2030 (CD 20/4) 

• Tweeminutendebat vreemdelingen- en asielbeleid (CD 10/5) 

• Tweeminutendebat Kinderopvang (CD 10/5 en 16/5) 

• Tweeminutendebat Ruimtelijke Ordening (CD 11/5) 

• Tweeminutendebat Politie (CD 19/4) 

 

6 – 8 juni (week 23) 

• 36 210 Wet versterking participatie op decentraal niveau 

• 36 270 Wet bevordering digitale weerbaarheid bedrijven  
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Brussel  

Komende voorstellen Europese Commissie 

Kabinetsappreciaties Europese voorstellen (BNC-fiches) 

Consultaties Europese Commissie 

Datum Relevante voorstellen 

24-05-2023 Europees Semester voorjaarspakket 

31-05-2023  Pakket ter verdediging van de democratie 

EU-brede bescherming van kwetsbare volwassenen 

07-06-2023  Duurzame agrovoedingssystemen en gebruik van hulpbronnen:  

- Bodemgezondheid  

- EU-kaderrichtlijn afvalstoffen  

07-06-2023 - Een alomvattende aanpak van de geestelijke gezondheid 

13-06-2023  Asbestscreening, -registratie en –monitoring – Een wetgevingsvoorstel over de 

screening op en registratie van asbest in gebouwen.  

13-06-2023 Actieplan sociale economie:  

- Aanbeveling van de Raad inzake de ontwikkeling van randvoorwaarden voor de 

sociale economie. 

21-06-2023  Europees mobiliteitspakket:  

- Multimodale digitale mobiliteitsdiensten  

- invoering van een gemeenschappelijke Europese ruimte voor mobiliteitsgegevens 

21-06-2023 Initiatief over Virtuele werelden (metaverses)  

21-06-2023 Pakket groener vervoer 

Datum Relevante BNC-fiches 

24-05-2023 Voorstel voor een verordening van het EP en de Raad betreffende de effectieve 

coördinatie van het economisch beleid en het multilaterale begrotingstoezicht en tot 

intrekking van Verordening (EG) nr. 1466/97 van de Raad. 

24-05-2023 Voorstel voor een verordening van de Raad tot wijziging van Verordening (EG) nr. 

1467/97 over de bespoediging en verduidelijking van de tenuitvoerlegging van de 

procedure bij buitensporige tekorten. 

24-05-2023 Voorstel voor een richtlijn van de Raad tot wijziging van Richtlijn 2011/85/EU tot 

vaststelling van voorschriften voor de begrotingskaders van de lidstaten. 

Datum Onderwerp Type 

23-05-2023 Elektriciteitsmarkt – hervorming van de opzet van de EU-

elektriciteitsmarkt. 

Goedkeuring door de 

Europese Commissie 

26-05-2023 Warmtepompen – Actieplan om de uitrol in de hele EU te 

versnellen. 

Verzoek om input 

08-06-2023 Herstel- en veerkrachtfaciliteit 2020-2024 tussentijdse 

evaluatie. 

Openbare raadpleging 
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Agenda Europese Comité van de Regio’s 

Agenda Congres Raad van Europa 

 

27-06-2023 Wetgeving voor de nettonulindustrie. (“Net Zero Industry Act”) Goedkeuring door de 

Commissie 

30-06-2023 Europese wetgeving op het gebied van kritieke grondstoffen. Goedkeuring door de 

Europese Commissie 

Datum Onderwerp 

01-06-2023 18e bijeenkomst van de NAT commissie en conferentie:  

Risicobeheer en marktregulering: de instrumenten om de duurzaamheid van de 

Europese landbouw te versterken 

07-06-2023 18e vergadering van de Commissie ECON: 

Pakket kritische grondstoffen 

Wet Net Zero Industrie 

EU-wet inzake cybersolidariteit en digitale weerbaarheid 

Datum Onderwerp 

23-05-2023 

Tot 

25-03-2023 

Toezicht op de toepassing van het Europees Handvest inzake lokale autonomie in 

Noorwegen / Oslo 

01-06-2023 Vergadering van het bestuurscomité / Arnhem 

02-06-2023 Conferentie Digitale empowerment voor Europese gemeenten en regio's / Arnhem 

19-06-2023 Post-monitoring van het Europees Handvest inzake lokale autonomie in de Republiek 

Moldavië 

04-07-2023 Vergadering van het toezichtcomité / Duitsland - Potsdam 

24-10-2023 Vergadering van het bestuurscomité / Frankrijk - Straatsburg 

24-10-2023/ 

26-10-2023 

45e Congreszitting / Frankrijk - Straatsburg 

Het VNG Lobbymemo wordt gemaakt door: 

Den Haag: Eric de Rijk, Richard van Vliet en Jesse de Jong-Paalvast 

Brussel: Team Europa 




